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Protokół 

z posiedzenia połączonych Komisji Rady Miejskiej w Więcborku: Budżetu i Finansów oraz 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej, Inwentaryzacji i Handlu  

z dnia 30.05.2017r. 

 

 

Posiedzenie odbyło się w Sali Krajeńskiej Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku.  

 

Spotkanie trwało od godz. 15:00 -16:15.  

 

Obecność według załączonej listy obecności.  

 

Spoza Komisji w spotkaniu uczestniczyli:  

 

1. Burmistrz Więcborka – Waldemar Kuszewski 

2. Zastępca Burmistrza Więcborka - Jacek Masztakowski  

2. Skarbnik Gminy Więcbork - Alina Kruk  

3. Kierownik Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Dróg UM w Więcborku - Tomasz 

Fifielski  

6. Dyrektor Zakładu Gospodarki Komunalnej w Więcborku – Adam Kubiak  

 

Przewodniczący Komisji p. Kazimierz Wilczyński powitał wszystkich zebranych przypominając 

porządek obrad posiedzenia, który obejmował:  

 

1. Zaopiniowanie projektów uchwał finansowych Gminy Więcbork. 

2. Analiza i zaopiniowanie sprawozdania Burmistrza Więcborka dot. wykonania budżetu 

Gminy Więcbork wraz z informacją o stanie mienia komunalnego oraz sprawozdań 

finansowych jednostek organizacyjnych gminy za 2016 r. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego  

za rok 2016. 

4. Informacja o stanie budynków turystycznych i sportowych przed sezonem letnim. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustanowienia pomnikiem przyrody drzewa  

z gatunku dąb szypułkowy. 

6. Sprawy różne.  

 

Jednocześnie poinformował członków Komisji o wprowadzonych zmianach polegających  

na zmianie porządku obrad, który po zmianie ma przedstawiać się następująco: 

1. Informacja o stanie budynków turystycznych i sportowych przed sezonem letnim. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustanowienia pomnikiem przyrody drzewa  

z gatunku dąb szypułkowy. 

3. Zaopiniowanie projektów uchwał finansowych Gminy Więcbork. 

4. Analiza i zaopiniowanie sprawozdania Burmistrza Więcborka dot. wykonania budżetu 

Gminy Więcbork wraz z informacją o stanie mienia komunalnego oraz sprawozdań 

finansowych jednostek organizacyjnych gminy za 2016 r. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego  

za rok 2016. 

6. Sprawy różne.  

 



 

2 
 

Porządek obrad Komisji z uwzględnieniem zmian zostały przyjęty jednogłośnie 

pozytywnie. 

 

Ad. 1 – Zastępca Burmistrza Więcborka J. Masztakowski przedstawił najważniejsze informacje 

dotyczące stanu przygotowań obiektów turystycznych i sportowych do sezonu letniego. 

Obiekty są monitowane, wykonywane są na bieżąco remonty. Wczesną wiosną dokonano 

sprawdzenia obiektów oraz ustalenia szkód i potrzeb. Obecnie pomalowany został pomost  

na plaży, malowany jest pomost na kajakarni. Wymienione zostaną w tygodniu zniszczone 

ławki w laski miejskim wzdłuż ścieżki rowerowej, dokonywana jest przecinka zakrzaczeń  

i drzew, które wchodzą w kolizję z biegnącą ścieżką wokół jeziora. Dokonano wytyczenia 

nowego przejścia przy plaży miejskiej, aby ruch rowerzystów nie kolidował z osobami 

wypoczywającymi na plaży. W połowie czerwca dokonana zostanie wymiana żwiru, piasku na 

plaży oraz boiskach do siatkówki i badmingtona. Kort tenisowy został już uruchomiony. Na 

boiskach do piłki plażowej zostaną ustawione piłkochwyty, zgodnie z sugestiami mieszkańców 

jak i wypoczywających turystów. Dokonano konserwacji silnika uruchamiającego zjeżdżalnię 

na plaży jak również poprawiony został odpływ wody ze zjeżdżalni. Plaża została już 

wykoszona. Na plaży zlokalizowanej przy ośrodkach wczasowych został poprawiony zjazd, 

wykonane odwodnienie. Podobnie jak w poprzednich latach zapewniona zostanie obsada 

ratownicza na plaży w Więcborku oraz w weekendy na plaży w Lubczy. Do Lubczy na plażę 

zostanie w tym roku dowieziony piasek. W tym roku w porozumieniu z Komendantem 

Powiatowym Policji i przy akceptacji Wojewódzkiego Komendanta Policji w Bydgoszczy będą 

stałe patrole policyjne na plaży miejskiej i w obrębie lasku miejskiego. Będą to dwa patrole po 

dwie osoby. Starostwo udostępni policjantom nocleg w internacie, gmina przy udziale p. 

Bondarczyk i Śliwiński zapewni nocleg. W kajakarni będzie osoba zajmująca się 

wynajmowaniem kajaków. Zakupione zostały również rowery wodne. Rozstrzygnięty został 

przetarg na dzierżawę obiektu gastronomicznego na plaży. W tym roku dzierżawić punkt będzie 

przedsiębiorca z Nakła. Lokal otwarty będzie od 15 czerwca do 15 września. 

Radni nie wnieśli pytań do informacji przedstawionej przez Zastępcę Burmistrza Więcborka – 

Pana Jacka Masztakowskiego. 

Dyrektor ZGK w Więcborku zaprosił Radnych Rady Miejskiej w Więcborku na wyjazd do 

Bladowa w celu zapoznania się z funkcjonującą u nich instalacją. Termin wyjazdu między 12, 

a 14 czerwca. 

Radna poinformowała, że Gmina Kamień od 1 stycznia 2018 r. będzie zbierała odpady 

biodegradowalne – oprócz mięsa i kości w ramach opłaty. Zapytała czy w naszej gminie można 

też wprowadzić takie rozwiązanie? 

T. Fifielski odpowiedział, że opłata jest tak skonstruowana, że niemożliwym jest wprowadzenie 

dodatkowych kosztów w ramach tej samej opłaty. 

A.Kubiak odpowiedział, że segregacja odpadów biodegradowalnych jest wprowadzona  

od początku wejścia w życie ustawy. 

Ustalono termin wyjazdu do Bladowa na dzień 13.06.2017 r. godz. 16.15 

Ad. 2. Pan T. Fifielski – Kierownik Referatu ds. Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Dróg 

przedstawił projekt uchwały w sprawie ustanowienia pomnikiem przyrody drzewa  
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z gatunku dąb szypułkowy. Wpłynął wniosek z Nadleśnictwa Runowo informujący, że na terenie 

Leśnictwa Nowy Dwór – Dąbie znajduje się dąb szypułkowy, który nadaje się do objęcia ochroną 

pomnikową. Dokonano analizy, został wymierzony. Na wysokości 1,3 m ma 5362 cm obwodu, 

wys. 28 m. Drzewo jest zdrowe, okaz na skalę krajową, liczący ponad 150 lat. Uchwała uzyskała 

pozytywną opinie Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska w Bydgoszczy. Zaopiniowana 

również przez prawnika. Zaproponowano, aby dąb nazwać „Maciej”. 

 

Radny S. Piłka zapytał o lokalizację dębu? 

 

T. Fifielski odpowiedział, że znajduje się na terenie Leśnictwa Nowy Dwór – Dąbie, przy 

leśniczówce. 

 

Więcej pytań nie było. 

 

Przystąpiono do głosowania. 

 

Projekt uchwały został przegłosowany jednogłośnie pozytywnie. 

 

Ad. 3. Skarbnik Gminy – A. Kruk przedstawiła Radnym do zaopiniowania projekt uchwały  

w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2017. Wyjaśniła przyczyny zmiany budżetu oraz 

poinformowała, w których rozdziałach zmiany następują: 

a) zwiększa się plan finansowy dochodów w: 

- rozdziale 60016 §0840 o kwotę 600,00 zł z uwagi na sprzedaż złomu (odpady warsztatowe), 

- rozdziale 80104 §0940 o kwotę 20800,00 z uwagi na wpływ środków stanowiących odpłatność 

Gminy Sępólno Kraj. za pobyt dzieci z terenu tej Gminy w placówkach wychowania 

przedszkolnego za okres 2014-2016, 

- rozdziale 75616 §0360 o kwotę 16 000,00 zł (wpływ z podatku od spadków i darowizn), 

- rozdziale 85502 §2360 o kwotę 4 000,00 zł (wpływ dochodów JST związanych z realizacją zadań 

z zakresu administracji rządowej), 

 

b) w rozdziale 60016 w §4270 zwiększa się plan finansowy wydatków o kwotę 23 200,00 zł  

z przeznaczeniem na wykonanie remontu w postaci ułożenia warstwy ściernej bitumicznej  

na ul. Brzozowej w Więcborku i ul. ogrodowej w Sypniewie. 

 

c) w rozdziale 85202 w §4330 zwiększa się plan finansowy wydatków o kwotę 46600,00 zł  

z uwagi na możliwość umieszczenia w domu pomocy społecznej kolejnych osób i konieczności 

tym samym zabezpieczenia środków na pokrycie kosztów związanych z odpłatnością za DPS. 

 

d) w rozdziale 85203 zmian dokonano zmian w planie finansowym wydatków z uwagi  

na zmianę psychologa i formy rozliczenia należnego mu wynagrodzenia. W części dotyczącej 

Środowiskowego Domu Samopomocy w Więcborku przeniesiono kwotę 5 400,00 zł. z § 4300  

na §4170, natomiast w klubie samopomocy DOMEK przeniesiono kwotę 3 060,00 zł z § 4300  

na § 4170. 

 

e) w rozdziale 85214 zwiększa się plan finansowy o kwotę 40 000,00 zł celem zabezpieczenia  

środków na pokrycie kosztów związanych z zapewnieniem schronienia oraz z zakupem posiłków, 

z uwagi na znaczne zwiększenie wydatków na pokrycie kosztów związanych z zapewnieniem 

schronienia dla osób bezdomnych w okresie zimowym oraz z dożywianiem osób i rodzin  
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o dochodach przekraczających 150% kryterium dochodowego, o którym mowa w art. 8 ust. 1 lub 

2 ustawy o pomocy społecznej. 

 

f) w rozdziale 85230 w § 3110 zmniejsza się plan finansowy wydatków o kwotę 86 000,00 zł 

z uwagi na zmniejszenie się udziału finansowego Gminy w realizacji programu pomocy Państwa 

w zakresie dożywiania. 

 

g) w rozdziale 92109 w §4210 zwiększa się plan finansowy o kwotę 17 000,00 zł  

z przeznaczeniem na zakup niezbędnych materiałów na wymianę pokrycia dachowego z płyt 

azbestowych w świetlicy w Zakrzewskiej Osadzie. 

 

h) zwiększa się plan finansowy wydatków majątkowych w rozdziale 92695 w §6057  

i §6059 o łączną kwotę 1 200,00 zł w zadaniu pn. „Budowa infrastruktury rekreacyjno-

sportowej na terenie Gminy Więcbork z uwagi na możliwość budowy siłowni zewnętrznej 

dodatkowo w Runowie Kraj.  

 

Radny W. Rembelski dodał, że w rozdziale 92109 zamiast § 4270 powinien być § 4210. Zapytał 

czy nie można wykorzystać dotacji z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska  

i Gospodarki Wodnej na wymianę. 

Skarbnik Gminy – A. Kruk odpowiedziała, że zadanie obejmuje demontaż, transport  

i unieszkodliwianie, a zadanie zaplanowane w budżecie dotyczy zakupu nowego materiału. 

 

Więcej pytań nie było. 

 

Przystąpiono do głosowania 

 

Wynik głosowania. 

 

„za” 9 głosów 

„wstrzymujących” 1 głos 

 

Ad. 4. Analiza i zaopiniowanie sprawozdania Burmistrza Więcborka dot. wykonania budżetu 

Gminy Więcbork wraz z informacją o stanie mienia komunalnego oraz sprawozdań 

finansowych jednostek organizacyjnych gminy za 2016 r. przedstawiła Skarbnik Gminy. 

Poinformowała, że w ustawowym terminie Burmistrz przedstawił organowi stanowiącemu 

sprawozdanie z wykonania budżetu za rok 2016. Sprawozdanie podlega również zaopiniowaniu 

przez Regionalną Izbę Obrachunkową, która wydała pozytywną opinię. Dane finansowe dotyczące 

budżetu za ubiegły rok przedstawiają się następująco: 

Na początku roku zaplanowano deficyt finansowy na poziomie 474 000 zł przy planie dochodów 

37837977 i wydatków 38311977. Po zmianach finansowych w trakcie roku plan finansowy  

na koniec roku zamknął się po stronie dochodów i wydatków jedną kwotą czyli utworzony został 

budżet zrównoważony – dochody i wydatki wynosiły na koniec roku w zakresie planu 49039504,75 

zł. W trakcie roku dochody zwiększyły się o kwotę ponad 11 200 000,00 zł, natomiast wydatki  

o kwotę ponad 10 700 000,00 zł. Dochody wykonane na poziomie 49 248 596,11, wydatki 

47 180 223,22 co daje nadwyżkę na koniec roku 2 068 372,94. Budżet w trakcie roku zmieniany 

był 9 uchwałami i 17 zarządzeniami Burmistrza, stosownie do upoważnienia jakie Rada Miejska 

udzieliła Burmistrzowi. Dochody wykonano na poziomie 100,43%. Poziom wykonania  
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w poszczególnych działach dochodów jest zadowalający. Niewykonanie w dziale 751 związane 

było z dotacją na zakup urn wyborczych, których zakup okazał się tańszy. Działem, w którym widać 

niewykonanie planu dochodów na poziomie 88% jest dz. 854 – subwencje  z budżetu państwa  

na rzecz sfinansowania programu rządowego „Wyprawka szkolna” lub na pomoc materialną dla 

uczniów. Jest to pomoc o charakterze socjalnym. Zapotrzebowanie na ten rodzaj pomocy był 

mniejszy.  

W strukturze dochodów dużych zmian nie ma. Największy udział posiadają subwencje otrzymane 

z budżetu państwa i dotacje na realizację zadań z zakresu opieki społecznej oraz podatki i opłaty 

lokalne. W zakresie dochodów majątkowych w ubiegłym roku wykonanie było na poziomie  

ok. 103% planu i wynosiło 677 085,33 zł. Pozostałe dochody, które nie są dochodami majątkowymi 

są dochodami bieżącymi. Na koniec roku wypracowano dochody bieżące na poziomie 48571510,83 

zł. Kwota dochodów w porównaniu z rokiem poprzednim jest wyższa o 14,5%, co wynika  

z otrzymania dotacji z Programu 500 Plus – 6700000 zł. W zakresie wydatków wykonanie 

zamknęło się na poziomie ponad 96% planu. Wszystkie zadania zaplanowane zostały zrealizowane. 

W strukturze wydatków najwięcej środków przeznacza się na opiekę, oświatę, drogi, administrację, 

gospodarkę komunalną. Wydatki podobnie jak dochody kwalifikujemy na majątkowe i bieżące. 

Wydatki majątkowe uzyskano na poziomie 3 188 020,45 zł, a bieżące 43992202,77 zł. Ponadto 

gmina jest zobligowana do realizacji zadań zleconych, na które gmina otrzymuje dotacje. Dochody 

w zakresie zadań zleconych muszą zostać wydane na realizację tych zadań. Kwoty wykonanych 

wydatków nie przekraczają kwot otrzymanych dotacji. Kwoty niewykorzystane zostały zwrócone 

w terminie. W ubiegłym roku gmina realizowała zadania związane z realizacją postanowień 

zawartych z innymi jednostkami samorządowymi. Podpisano porozumienia na realizację kolejnego 

etapu drogi relacji Zakrzewek – Nowy Dwór. Z samorządu województwa Kujawsko-Pomorskiego 

otrzymano kwotę 66 500 zł. W ubiegłym roku gmina otrzymała z samorządu woj. kuj.-pom. 

ostatnią transzę płatności wynikającej z realizacji budowy Orlika. 

Po stronie wydatków gmina zawarła porozumienia z innymi jednostkami samorządu terytorialnego, 

w ramach których gmina udzieliła pomocy Starostwu powiatowemu w Sępólnie Kr. na budowę 

chodnika w jastrzębcu oraz realizację kolejnego etapu budowy drogi relacji Borzyszkowo – Lubcza. 

W zakresie wychowania przedszkolnego gmina jest zobligowana do partycypowania w kosztach 

wychowania przedszkolnego ponoszonego przez inne gminy, gdy dzieci z naszej gminy korzystają 

z placówek na terenach innych gmin. Gmina na ten cel zabezpieczyła 20 tys. zł, a noty obciążyły 

gminę na kwotę ponad 4 tys. zł. W ub. roku gmina realizowała dochody i wydatki na podstawie 

zawartych porozumień: 2 tys. zł na ochronę miejsc pamięci oraz Program „Bezpieczna i Przyjazna 

szkoła – program, w którym uczestniczyła szkoła Podstawowa w Więcborku. 

Wydatki inwestycyjne zamknęły się kwotą: 3 188 020,45 zł. Zrealizowano wszystkie zaplanowane 

zadania inwestycyjne, z wyjątkiem zakupu serwera w Zespole Szkół w Sypniewie. Okazało się,  

że plan finansowy dotyczył zakupu serwera, który niekoniecznie spełniał wymagania serwerowni. 

O ile w tym roku pojawią się oszczędności, placówka będzie starała się go zakupić i wymienić. 

W ubiegłym roku oprócz działalności statutowej gmina była zobowiązana do realizowania 

zobowiązań wynikających z zawartych umów, pożyczek, kredytów lub wyemitowanych obligacji. 

Na ten cel zaplanowano kwotę 886 069,52, z tego zapłacono na rzecz Wojewódzkiego Funduszu 

Ochrony Środowiska 304 969,52 zł, na rzecz banku Ochrony Środowiska kwotę 234 100,00 zł oraz 

wykupiono serię obligacji z Banku DNB – 347 000,00 zł. Zaplanowano w budżecie przychody 

stanowiące wolne środki w wysokości 531 387,000 zł oraz część nadwyżki budżetowej z roku 2015 

– 354 682,52 zł. W ubiegłym roku gmina nie korzystała z kredytu na sfinansowanie przejściowego 

deficytu budżetowego. Na podstawie zawartej umowy ramowej ulokowano 2 000 000 na lokatach 

terminowych na okres 3 miesięcy. Kontynuowano umowę na leasing na dostawę równiarki 

drogowej. Na koniec roku kwota wynikająca ze zobowiązań tej umowy wynosiła 339 651,50 zł. 

W ubiegłym roku zaplanowano środki na realizację zadań własnych w oparciu o umowy zawarte 

ze stowarzyszeniami o organizacjami pozarządowymi. Wysokość środków wynosiła 217 500,00 zł. 

Wydatki wynosiły ponad 99,84%. Wszystkie udzielone organizacjom pozarządowym dotacje 

zostały rozliczone prawidłowo na koniec roku. 
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Gmina udzielała również dotacji jednostkom z sektora finansów publicznych: 889 500,00 zł  

dla MGOK, 401 500,00 zł dla Biblioteki. W ramach funduszu sołeckiego zaplanowano wydatki w 

kwocie 338 700,00 zł – wykonanie wynosiło ponad 99%. Ruch w zakresie majątku zawiera 

informacja o stanie mienia komunalnego, stanowiąca element opracowanego sprawozdania. 

 

Pytań nie było. 

 

Przystąpiono do głosowania. 

 

Wynik głosowania: 

 

 

„za” jednogłośnie 

 

 

 

 

Ad. 5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego  

za rok 2016. Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy – A. Kruk. Wyjaśniła, że jednostki 

budżetowe są zobowiązane ustawowo do złożenia do końca marca bilansu, rachunku wyników  

i zestawienia zmian funduszu. Pani Skarbnik wyjaśniła, że szczegóły dotyczące jednostek 

organizacyjnych zostały wysłane z materiałami sesyjnymi. Omówiła natomiast bilans zbiorczy. 

Suma bilansowa w porównaniu z rokiem poprzednim jest wyższa w granicach 2 mln zł. Składają 

się na to: inwestycje, które zostały oddane w ubiegłym roku do użytkowania, zwiększenie kwoty 

udziałów w ZGK, wyższy stan środków pieniężnych na rachunkach bankowych, ale wzrosła też 

kwota należności. Wynika to z rosnących kwot z tytułu zaległości dłużników alimentacyjnych  

i koniecznością naliczenia odsetek oraz z tytułu opłat i podatków lokalnych – w porównaniu  

z rokiem ubiegłym jest niższa o ponad 44 tys. zł. Rośnie kwota zaległości z tytułu czynszu  

za lokale mieszkalne. Po stronie pasywów zobowiązania długoterminowe maleją. Zobowiązania 

krótkoterminowe dotyczące bieżącej działalności, głównie konieczności zaewidencjonowania  

w księgach roku 2016 wypłaty dodatkowego wynagrodzenia rocznego. W funduszach specjalnych 

to głównie Zakładowy Fundusz Świadczeń Socjalnych. W rozliczeniach międzyokresowych 

przychodów jest subwencja, która wpłynęła w grudniu, a dotyczy roku 2017 oraz kwoty 

pozostałych do spłaty rat wynikających ze sprzedaży majątku w systemie ratalnym.  

W porównaniu do roku poprzedniego wynik finansowy zmniejszył się o kwotę 2-2,5 mln zł. 

Wynika to z wypłaty większej ilości świadczeń społecznych, wyższej kwoty wynikającej z zakupu 

usług, materiałów związanych z podstawową działalnością operacyjną jednostek, podwyżki  

na poziomie 2%. Wynik finansowy jest zadowalający. 

 

Radny H. Szwochert zapytał czy należności, o których wspomniała Pani Skarbnik są możliwe  

do odzyskania? 

 

Skarbnik gminy - A.Kruk odpowiedziała, że są to należności od dłużników alimentacyjnych, będące 

należnościami publiczno-prawnymi. Oznacza to, że gmina nie jest władna, aby umarzać takie 

należności. Wpływ mamy jedynie na zaległości czynszowe i tutaj liczymy na aktywność zarządcy 

czyli ZGK. Program odpracowania zaległości czynszowych wpływa korzystnie na wynik 

finansowy. 
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Burmistrz Więcborka – W. Kuszewski dodał, że przepisy dotyczące dłużników alimentacyjnych 

zmieniają się i zostały ostatnio obostrzone. Obecnie szybko jest wprowadzana procedura 

zatrzymania prawa jazdy. 

 

Radny W. Rembelski zapytał czy w bilansie należności z tytułu funduszu alimentacyjnego są 

wskazane wszystkie środki czyli nasze i budżet państwa? 

 

Skarbnik gminy – A. Kruk odpowiedziała, że wskazana kwota obejmuje całość środków 

finansowych. 

 

Więcej pytań nie było. 

 

Przewodniczący Komisji poprosił o przegłosowanie projektu uchwały. 

 

Wynik głosowania jednogłośnie pozytywny 

 

Ad. 6. Sprawy różne. 

 

Radny R. Kałaczyński pytał czy sołectwo może wystąpić z wnioskiem o ustanowienie pomnika 

przyrody. Jego zdaniem kwalifikują się do objęcia 100-letnie dęby znajdujące się w Wituni. 

 

Radny K. Wilczyński dodał, że w Lasku Miejskim jest ustanowiony pomnik przyrody, ale nikt  

o niego nie dba. 

 

Radna a. Łańska pytała czy jest obowiązek prawny dbania o drzewo? 

 

Burmistrz W. Kuszewski wyjaśnił, że w sprawie drzewa rozmawiał z dyrektorem Popielarz. Jest to 

kolejna osoba, która powiedziała, że drzewa nie można uratować. 

 

Przewodniczący Komisji K. Wilczyński przedstawił Radnym treść pisma mieszkańców Placu 

Jana Pawła II dot. odnowienia budynków kamienicy. 

Radny W. Rembelski pytał kto jest właścicielem kamienicy? 

Burmistrz W. Kuszewski wyjaśnił, że są to budynki wspólnot mieszkaniowych, gdzie  

w większości przypadków współwłaścicielami są osoby prywatne. W jednej kamienicy gmina 

nie posiada udziałów, w pozostałych tak – największy udział to 20-30%. 

Radny J. Antczak stwierdził, że należy się cieszyć, że ludzie chcą coś zrobić. Zaproponował 

organizację spotkania z mieszkańcami. 

Radny W. Rembelski odpowiedział, że jest fundusz remontowy. Jeśli wszyscy udziałowcy 

włożą swój wkład procentowy to jest za tym, aby określić kwotę w budżecie jaką poniesie 

gmina, ale tylko procentowo do wkładu. Natomiast jeśli nie jest udziałowcem to nie. 

Burmistrz W. Kuszewski poinformował, że był program Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej zgodnie z którym to na gminę spadała realizacja zadania  

i zobowiązanie opłaty, natomiast to czy współwłaściciele zapłacą gminie to problem gminy. 

Wyjaśnił, że nie podjął rozwiązania mając świadomość z jakim ryzykiem się to wiąże. Jeśli 
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wspólnota podejmie taką decyzję, gmina nie będzie się uchylać, ale będzie płacić w swoim 

zakresie. 

Radny K. Wilczyński pytał czy gmina może zwiększyć swój wkład finansowy? 

Radny W. Rembelski wyjaśnił, że zadanie własne gminy to pokrycie wkładu własnego. Jeśli 

gmina pokryje w większym zakresie zakwestionuje to Regionalna Izba Obrachunkowa.  

 

Więcej pytań nie było. 

Spotkanie Komisji zakończono. 

 

Prot. E.K.K. 

 

Przewodniczący Komisji 

/-/ Kazimierz Wilczyński 


